

<b>Questions du Beyou Racing Team / published 1<sup>st</sup> of October 2024 at 18:00</b>				
<b>N°</b>	<b>QUESTION</b>	<b>REPONSE ANSWER</b>	<b>COMMENTAIRE COMMENT</b>	<b>REGLE RULE</b>
<b>1</b>	Dans le cadre d'un incident technique, l'envoi manuel de données du bord vers la terre (équipe technique) ayant uniquement pour but un meilleur diagnostic et la résolution de la panne est-il autorisé ?	<b>OUI, mais</b>	Uniquement en cas de problème technique avéré	AC 4.3.5 & 4.3.6
<b>1</b>	<i>In the context of a technical incident, is the manual sending of data from the boat to shore (technical team) for the sole purpose of better diagnosis and resolution of the fault permitted?</i>	<b>YES, but</b>	<i>Provided that there is a genuine technical problem</i>	NoR 4.3.5 & 4.3.6
<b>2</b>	Les échanges liées à la saison 2025 (construction nouveau bateau, modification bateau actuel, conception des voiles, gestion équipe, programme sportif ...) entre le Skipper et son équipe sont-ils autorisés.	<b>OUI, mais</b>	Ces échanges ne doivent pas avoir de lien avec la performance du bateau pendant le Vendée Globe. Le jury attire votre attention sur le premier point de l'AC 4.3.3 "sont interdits : l'aide ou le conseil au skipper dans sa gestion de la course".	AC 4.3.3
<b>2</b>	<i>Are exchanges related to the 2025 season (construction of new boat, modification of current boat, design of sails, team management, sports program, etc.) between the Skipper and his team authorized?</i>	<b>YES, but</b>	<i>These exchanges must not be related to the boat's performance in the Vendée Globe. The jury draws attention to the first item of NoR 4.3.3.: "It is prohibited to help or advise the skipper in the management of his/her race".</i>	NoR 4.3.3
<b>3</b>	En cas de souci informatique ou électronique est ce que le téléchargement à terre d'un logiciel résolvant la panne est-elle permis	<b>NON, sauf</b>	Sauf après autorisation de la direction de course, conformément à l'AC 4.3.3 qui précise "interdiction d'accéder à tout logiciel ou mise à jour qui n'aurait pas été embarqué aux Sables d'Olonne.	AC 4.3.3
<b>3</b>	<i>In case of computer or electronic problem, is it allowed to download from shore a software capable to solve the failure?</i>	<b>NO, except</b>	<i>Except after authorization from RM according NoR 4.3.3 where it is "prohibited to access any software or update non-embarked in Les Sables d'Olonne (except authorization from RM)".</i>	NoR 4.3.3
<b>4</b>	Avis de Course avenant 4 du Vendée Globe 2024 est-elle définitive	<b>Sans objet</b>	Cette question ne concerne pas le jury. (Un avenant 5 à l'AC a été publié le 30 septembre 2024)	
<b>4</b>	<i>Is the Notice of Race Amendment 4 of the Vendée Globe 2024 final?</i>	<b>not relevant</b>	<i>It is not a Jury issue. (An amendment 5 to the NoR has been published the 30<sup>th</sup> of September 2024)</i>	